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Saksframlegg 
 
Skolestruktur 

 
KKoommmmuunneeddiirreekkttøørreennss  iinnnnssttiilllliinngg:: 

1. Valg av modell: 
Kommunestyret vedtar modell 5 basert på:  

• at vi sparer ca kr. 7, 2 millioner i årlige driftsutgifter på å rive Torvmyrveien 7 i forhold til 
strøm, renhold, vedlikehold og administrasjonsutgifter.  

• at vi dermed legger til rette for tre robuste og likestilte skoler for fremtiden. 
 

2. Modell 5: 
Kommunestyret vedtar modell 5 som betyr at:  

• Grødem skole og Goa skole gjøres om til rene barneskoler med 1.-7. trinn, og Harestad skole, 
Torvmyrveien 22, blir omgjort til Randaberg ungdomsskole. 

• Ansatte og elever på 8.-10. trinn fra Goa skole og Grødem skole flyttes til Randaberg 
ungdomsskole. 

• Ansatte og elever på 1.-7. trinn fra Harestad skole deles opp og flyttes til Goa skole og 
Grødem skole. 

• Harestad skole, Torvmyrveien 7, rives. 
• ATO flyttes over til Goa skole for barnetrinnselevene. Ungdomstrinnelevene fortsetter på 

Randaberg ungdomsskole.  
• Introbasen blir værende på Grødem skole. 

 
3. Tidsskjema med to forslag til innstilling: 

Alternativ 1: Kommunestyret vedtar at ny modell 5 iverksettes fra skoleåret 2023/2024 
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Kommunedirektørens innstilling:
l. Valg av modell:

Kommunestyret vedtar modell 5 basert på:
• at vi sparer ca kr. 7, 2 millioner i årlige driftsutgifter på å rive Torvmyrveien 7 i forhold til

strøm, renhold, vedlikehold og administrasjonsutgifter.
• at vi dermed legger til rette for tre robuste og likestilte skoler for fremtiden.

2. Modell 5:
Kommunestyret vedtar modell 5 som betyr at:

• Grødem skole og Goa skole gjøres om til rene barneskoler med l. -7. trinn, og Harestad skole,
Torvmyrveien 22, blir omgjort til Randaberg ungdomsskole.

• Ansatte og elever på 8.-10. trinn fra Goa skole og Grødem skole flyttes til Randaberg
ungdomsskole.

• Ansatte og elever på l. -7. trinn fra Harestad skole deles opp og flyttes til Goa skole og
Grødem skole.

• Harestad skole, Torvmyrveien 7, rives.
• ATO flyttes over til Goa skole for barnetrinnselevene. Ungdomstrinnelevene fortsetter på

Randaberg ungdomsskole.
• Introbasen blir værende på Grødem skole.

3. Tidsskjema med to forslag til innstilling:
Alternativ l: Kommunestyret vedtar at ny modell 5 iverksettes fra skoleåret 2023/2024
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Alternativ 2: Kommunestyret vedtar at ny modell 5 iverksettes fra skoleåret 2024/2025 

Kommunedirektøren anbefaler alternativ 1. 

4. Medvirkningsprosess:
Kommunestyret vedtar at kommunedirektøren iverksetter en brei medvirkningsprosess der blant
annet flere kommunalsjefer, rektorene, øvrig personell, hovedtillitsvalgte, hovedverneombud, FAU 
og foresatte blir involvert. Kommunedirektøren kommer tilbake til kommunestyret med en plan for 
medvirkningsprosess så snart som mulig.  

BBaakkggrruunnnn  ffoorr  ssaakkeenn:: 
Kommunestyret vedtok den 16. desember 2021 i sak 57/22 «Handlings- og økonomiplan 2022-2025 og 
budsjett 2022» følgende:

Skole og barnehage: 
Det har over mange år vært diskusjon om skolestrukturen i Randaberg, spesielt knyttet til 1-10 skole på Goa 
sett opp mot ren ungdomsskole på Harestad. Kommunedirektøren bes nå utrede skolestrukturen for å se på 
den best mulige organiseringen av skolene i Randaberg. Dette innebærer også utredning av å flytte 
ungdomstrinnet på Goa over til Harestad og felles ungdomsskole på Harestad for alle skolene i Randaberg. 

I HOL 23. februar 2022 ble det i tillegg vedtatt at “det gjennomføres spørreundersøkelse blant 
foreldregruppen og blant elevgruppen i Randabergskolen”. 

Byggeprosjekter og vedlikehold: 
I tråd med tidligere politiske prioriteringer, er det gjort svært mye bra og nødvendig vedlikehold av 
kommunens bygningsmasse den siste tiden. Flertallspartiene mener det er viktig å fortsatt holde fokus på å 
ivareta verdier som allerede eksisterer. Det er derfor nødvendig at vedlikeholdsplanen oppdateres og 
fremlegges som tidligere vedtatt. Når det gjelder Harestad skole og vedlikehold sett opp mot nybygg, så ber 
flertallspartiene kommunedirektøren om å fremlegge en oppdatert vedlikeholdsplan for gamle del av 
Harestad skole. Saken skal inneholde en kostnyttevurdering av vedlikeholdet opp mot nybygg. 
Vedlikeholdsplanen må også bygges opp tematisk ut fra hvilket vedlikehold som må gjøres, bør gjøres osv. 
Det samme gjelder for svømmebassengene på Grødem og Goa. Flertallspartiene har fremskjøvet 
finansiering av svømmebassengene på Goa og Grødem skole dersom oppdatert tilstandsrapport viser at det 
er nødvendig å iverksette rehabilitering. 

Denne saken er knyttet til FNs  bærekraftmål: 

Ansvarlig forbruk og 
produksjon

Bærekraftige byer og samfunn God utdanning

- Randaberg
kommune

Alternativ 2: Kommunestyret vedtar at ny modell 5 iverksettes fra skoleåret 2024/2025

Kommunedirektøren anbefaler alternativ l.

4. Medvirkningsprosess:
Kommunestyret vedtar at kommunedirektøren iverksetter en brei medvirkningsprosess der blant
annet flere kommunalsjefer, rektorene, øvrig personell, hovedtillitsvalgte, hovedverneombud, FAU
og foresatte blir involvert. Kommunedirektøren kommer tilbake til kommunestyret med en plan for
medvirkningsprosess så snart som mulig.

Bakgrunn forsaken:
Kommunestyret vedtok den 16. desember 2021 i sak 57/22 «Handlings- og økonomiplan 2022-2025 og
budsjett 2022» følgende:

Skole og barnehage:
Det har over mange år vært diskusjon om skolestrukturen i Randaberg, spesielt knyttet til 1-10 skole på Goa
sett opp mot ren ungdomsskole på Harestad. Kommunedirektøren bes nå utrede skolestrukturen for å se på
den best mulige organiseringen av skolene i Randaberg. Dette innebærer også utredning av å flytte
ungdomstrinnet på Goa over til Harestad og/elles ungdomsskole på Harestadfor alle skolene i Randaberg.

I HOL 23. februar 2022 ble det i tillegg vedtatt at "det gjennomføres spørreundersøkelse blant
foreldregruppen og blant elevgruppen i Randabergskolen".

Byggeprosjekter og vedlikehold:
I tråd med tidligere politiske prioriteringer, er det gjort svært mye bra og nødvendig vedlikehold av
kommunens bygningsmasse den siste tiden. Flertallspartiene mener det er viktig å fortsatt holde fokus på å
ivareta verdier som allerede eksisterer. Det er derfor nødvendig at vedlikeholdsplanen oppdateres og
fremlegges som tidligere vedtatt. Når det gjelder Harestad skole og vedlikehold sett opp mot nybygg, så ber
flertallspartiene kommunedirektøren om å fremlegge en oppdatert vedlikeholdsplanfor gamle del av
Harestad skole. Saken skal inneholde en kostnyttevurdering av vedlikeholdet opp mot nybygg.
Vedlikeholdsplanen må også bygges opp tematisk ut fra hvilket vedlikehold som må gjøres, bør gjøres osv.
Det samme gjelder for svømmebassengene på Grødem og Goa. Flertallspartiene har fremskjevet
finansiering av svømmebassengene på Goa og Grødem skole dersom oppdatert tilstandsrapport viser at det
er nødvendig å iverksette rehabilitering.

Denne saken er knyttet til FN's
bærekraftmål:

12USVARLIG
FORBRUKOG
PRODUKSJON

11BÆREKRAFTIGE
BYEROGSAMFUNN 4 GOD

UTDANNING

Mi
Ansvarlig forbruk og
produksjon

Bærekraftige byer og samfunn God utdanning

SAMMEN I HUNDRE ÅR
Randaberg 2022

2

https://www.fn.no/om-fn/fns-baerekraftsmaal
https://www.fn.no/om-fn/fns-baerekraftsmaal
https://www.fn.no/om-fn/fns-baerekraftsmaal
https://www.fn.no/om-fn/fns-baerekraftsmaal
ot
Utheving

ot
Utheving

ot
Utheving

ot
Utheving

ot
Utheving

ot
Utheving

ot
Utheving

ot
Utheving

ot
Utheving

ot
Utheving

ot
Utheving


	Saksframlegg
	Skolestruktur
	Kommunedirektørens innstilling:
	Bakgrunn for saken:
	Denne saken er knyttet til følgende planer:
	Saksopplysninger:


	Innledning og behov:
	For kommunedirektøren er det to faktorer som er vesentlige i prioritert rekkefølge;
	1. Sikre god økonomistyring og -forvaltning:
	Derfor vil denne saken se skolestruktur i sammenheng med vedlikehold av bygg og anlegg inkludert svømmehaller.
	2. Foreslå en fremtidig skolestrukturmodell:
	Det ble lagt frem fire modeller i spørreundersøkelsen. En femte modell ble foreslått som innspill i undersøkelsen. Vi vil i denne saken se på hva som kan være mest mulig bærekraftig inn i fremtiden.
	Som ny kommunedirektør har det vært viktig å få frem hva som er bakgrunnen til og behovet for den politiske bestillingen. Det vesentlige i denne saken er å få frem en prinsippdiskusjon om hvordan vi skal rigge oss for fremtiden for å få den beste skolen ut fra våre forutsetninger.
	Basert på disse forutsetningene har kommunedirektøren delt opp saken i følgende underpunkter:
	? Resultat av spørreundersøkelse modell 1 til 4 + ny modell 5.
	? Bygningsmessige forhold og vedlikehold
	? Demografi og geografi
	? Økonomi
	? Oppsummering
	? Kommunedirektørens anbefalinger
	1. Resultat av spørreundersøkelse
	Resultatet av spørreundersøkelsen I spørreundersøkelsene kommer det frem at de som svarer er delt nokså likt mellom å ha det slik som i dag og det å lage en felles ungdomsskole i kommunen. Samtidig er det bare henholdsvis 27% og 33% av elever på 5.-10. trinn og foreldre 1.-10. trinn som har svart. Totalt har 36% av foreldrene fra 1.-10. trinn svart på undersøkelsen.
	Undersøkelsen gir derfor ikke en tydelig tilbakemelding om at elevene og foreldrene ønsker en endring av dagens situasjon.
	Modell 5 - En ny modell
	ATO-elever følger sitt års trinn. Det betyr at elever på ungdomstrinn går over til ungdomsskolen sammen med eget årskull.
	Nærskoleprinsippet og delelinjen mellom Goa skole og Grødem skole i modell 5
	2. Bygningsmessige forhold og vedlikehold:
	Elevkapasitet på skolene
	Harestad skole, Torvmyrveien 7
	Harestad skole, Torvmyrveien 22
	Grødem skole
	Goa skole

	Elevtelling per 29. august 2022:
	Det er 29 elever på Introbasen på Grødem skole per dags dato fordelt på de fleste trinn.
	2.1 Vedlikehold av skolebyggene:
	Skolebyggene Goa, Grødem og Harestad barneskole (Torvmyrveien 7) er av varierende alder og standard, men i stor grad eldre bygg. Byggene er gjennomgått for å vurdere hvilke vedlikehold som må gjennomføres for å ivareta byggene, samt å sikre tilfredsstillende inneklima og undervisningsmiljø. Vurderingene er basert på ekstern rapport fra Obos Prosjekt, datert november 2021, i tillegg til gjennomgang av byggene med driftsteknikerne som kjenner byggene godt. Konklusjonen er at alle byggene har behov for ulik grad av oppgradering for å få dem i god eller forsvarlig stand.
	2.1.1 Status Goa skole
	Opprinnelig byggeår er 1967 med tilbygg fra 1994 og 2010.
	? Bygningsmassen er stedvis oppgradert, og er i varierende stand. Det er akkumulert vedlikeholdsbehov, og det må regnes med moderate til større påkostninger.
	? For den neste 4 års perioden (2023 Œ 2026) har vi vurdert at det er behov for oppgradering for ca. 9 mill.
	o Fasader, inkludert bytte av vinduer og dører er prekært, både for å sikre bygget og for å ha lavere energitap. Kostnaden for dette er estimert til ca. 7,5 mill.
	o I tillegg er det behov for en gjennomgang av avløpsrør. En oppgradering av ledningsnettet er estimert til 1,5 mill, som kan fordeles over 4 år.
	2.1.2 Status Grødem Skole
	Opprinnelig byggeår er 1974 og bygd ut tre ganger etter det.
	Det er utført stedvis oppgradering og vedlikeholdsarbeid. Det vil være behov for moderate til større påkostninger de kommende år. Uteområdet rundt Grødem skole er med unntak av Frifotområdet ikke oppgradert, og det må kunne regnes med hvis det blir stor økning av de yngste barna. Nødvendige tiltak for neste 4 års periode (2022-2026) er estimert til ca. 12,2 mill.
	? Utbedring av vinduer, dører og kledning. Kostnaden for dette er estimert til 6 mill.
	? Det er behov for oppgradering av brannskap og VVS anlegg estimert til ca. 1,2 mill.
	? Overflatebehandling av innvendige vegger, samt male utvendig kledning. Kostnaden for dette er estimert til ca. 3 mill. Kostnad og arbeid kan fordeles utover 4-års perioden.
	2.1.3 Status Harestad 1-4, Torvmyrveien 7
	Opprinnelig byggeår er 1966, med tilbygg fra 1997.
	2.1.4 Status Harestad 5-10: Torvmyrveien 22
	Byggeår er 2017.
	? Vi har ikke vedlikeholdsrapport på bygget, men forventer ikke noen store oppgraderinger utover ventilasjonsanlegget og vanlig drift og vedlikehold, på ca. 500.000,-, i tillegg til renhold og strømutgifter.
	2.2 Status og vedlikehold av svømmehallene:
	Svømmebassengene på Goa og Grødem skoler, samt på Vardheim er alle over 40 år gamle. Samlet budsjett for å rehabilitere de tre bassengene er 60 millioner (eks mva) jfr rapport fra COWI datert 23.03.22.
	Tekst 1. tertial 2022; «Renovering av bassengene på Grødem skole og Goa skole: Kommunedirektøren har fått en foreløpig rapport som tilsier at kostnadsbildet for å sette i stand disse to bassengene, og bassenget på Vardheim, vil ha en estimert kostnadsramme på 60 millioner kroner. Det er så mye mer enn tidligere estimert, så kommunedirektøren vil i sammenheng med neste handlings- og økonomiplan legge frem en ny plan for opplæringsbasseng i kommunen som bedre henger sammen med et hensiktsmessig investeringsnivå».
	2.2.1 Svømmebasseng Goa skole
	Anlegget er bygget på slutten av 1970-tallet og det nærmer seg en alder av 45 år. Bassenget er et opplæringsbasseng, ca. 12,5 x 8,5 m. Det er ca. 0,7 m på det grunneste og ca. 1,65 m på det dypeste. Bassenget er plass-støpt og fliselagt basseng med bunn rett på grunn. Garderobe-, dusj- og toalettfasilitetene ble rehabilitert for ca. 10 år siden, men tilfredsstiller ikke krav til universell utforming (UU). Det er flere tiltak som må gjennomføres for å få bassenget i god stand:
	2.2.2 Svømmebasseng Grødem skole
	Anlegget er et bygg fra 1981og er ca. 41 år gammelt. Bassenget er et opplæringsbasseng, ca. 12,5 x 11,5 m. Det er ca. 0,9 m på det grunneste og ca. 1,5 m på det dypeste. Bassenget er plass-støpt og fliselagt basseng med bunn rett på grunn. Bassenget har rampe for funksjonshemmede. Det er flere tiltak som må gjennomføres for å få bassenget på Grødem i forskriftsmessig stand:
	2.2.3 Terapibasseng Vardheim
	Anlegget er bygget på midten av 1980-tallet, og nærmer seg en alder på 40 år. Bassenget er terapibasseng på ca. 5 x 5 m, med dybde ca. 1,17 m. Bassenget er plass-støpt fliselagt basseng med bunn rett på grunn. Det er ikke inspeksjonsmuligheter under bunnen, men det er målt at det lekker ut ca. 1700 liter oppvarmet vann i døgnet (som tilsvarer energitap på ca. 20.000 kWh i året). Garderobe-, dusj- og toalettfasiliteter tilfredsstiller ikke fullt ut universell utforming. Anlegget er lite effektivt utformet og imøtekommer ikke dagens behov for fysioterapeuter og pasienter. Det er blant annet ikke rampe i bassenget, og det er liten plass i det tørre området. Det er dårlig inneklima, og ikke fungerende friskluft ventilasjonsanlegg. På grunn av stor lekkasje fra bassenget til grunnen, og ikke tilfredsstillende kjemikaliehåndtering ble bassenget tappet for vann i vår 2022 (uke 23). Det er derfor ikke i bruk per nå. For å kunne ta i bruk må som minimum lekkasje tettes og kjemikaliehåndtering sikres.
	Totale kostnader for rehabilitering av tre svømmebasseng er på ca 60 mill.
	? Sanere svømmebassenget på Grødem og Goa.
	? Sanere svømmebasseng på Vardheim.
	? Vurdere å erstatte tre sanerte svømmebasseng med et nytt opplæringsbasseng i forbindelse med Randaberghallen.
	3. Demografi og geografi
	3.1 Demografi
	Folkemengde per 1. januar 2022 er nedenfor framskrevet i tre alternativer i SSB sine tall frem til 2050. Tallene ble publisert 5. juli 2022.
	Nedenfor ser vi tallene fra SSB fra 2023-2032. Den viser en elevstabilitet frem til 2025 før elevtallet reduseres med ca 100 elever frem til 2032.
	Grødem og Goa får flere elever for skoleåret 2023/2024 og Harestad får færre i 2023/2024. Samlet sett går elevtallene mye ned de nærmeste 5-6 årene. Det er Harestad skole som har hatt størst reduksjon i elevtallene de siste årene.
	4. Økonomi
	4.1 Politisk vedtak om klassestørrelse:
	I kommunestyret sak 31/17 om ﬁRammesak 2018ﬂ ble det vedtatt følgende:
	4.2 Økonomiske vurderinger av modell 1-5:
	Driftsutgifter vil muligens ligge på samme nivå som modell 1, men fordelingen er ulik. Modell 4 gir tre små barneskoler med behov for administrasjon og ledelse. Små enheter koster mer med få elever i noen klasser, funksjoner og støttesystemer som kreves, men som deles på færre elever. Det er ikke noen stordriftsfordeler å hente i denne modellen. Muligheten for satsingsområder/bibliotek o.l. er svært liten uten å tilføre friske midler. Fagmiljøene og størrelsen på elevmiljøet på barneskolene vil være små, og med det mindre egnet for kvalitet.
	Det er på 1.-7.trinn skolene i Randaberg, og i Norge, strever med rekrutteringen i dag, og det er denne type lærere det utdannes færrest av.  Dette er en reell bekymring vi er opptatt av som kommune når vi nå legger frem en fremtidsplan for skolestruktur. Noen av utfordringene er hvorvidt vi gå for en modell som gir små barneskoler vi vet det er vanskeligere å rekruttere til og som senker sannsynligheten for gode fagmiljøer og kvalitet i opplæringen.
	For Harestad ungdomsskole vil bildet være motsatt med stort fagmiljø og økte ressurser ved stordriftsfordeler. Dette er utelukkende positivt, så lenge det ikke sammenlignes med barneskolene. I en slik modell må vi anta at det vil bli konkurranse om å lede en attraktiv ungdomsskole, og lekkasje til nabokommunene på ledere fra de små barneskolene vil kunne være en utfordring.
	Økonomi;
	? Driftsutgifter personell:
	? Driftsutgifter bygg:
	? Investeringsutgifter fremover:
	Modell 5 - Ny modell
	Økonomi:
	? Investeringsutgifter:

	5. Oppsummering
	5.3 Demografi og geografi
	Antall barn holdes stabilt frem til 2025. Deretter reduseres antallet med 100 elever frem til 2032.
	Harestad skole, Torvmyrveien 7, er på ca. 19 daa. Eiendommen er i gjeldende kommuneplan disponert til sentrumsformål. I gjeldende områdereguleringsplan for Sentrum øst er eiendommen regulert til sentrumsformål (BS) med mulighet for bygg og anlegg for kontor og service og inntil 40% bolig, i tillegg til hotell eller utleieleiligheter. Det er altså flere muligheter for videreutvikling av sentrum på denne tomten.
	5.4 Økonomi
	Kommunedirektørens vurdering:
	Grunnlagsdokumenter og vedlegg:




